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Pensionärs- och tillgänglighetsrådets 
sammanträdesprotokoll 
Datum: 2023-03-23 
Tid: klockan 14:00 – 16:00 
Plats: KS-salen, Eda kommunkontor Charlottenberg 
Paragrafer: § 1 - § 8 
 

Justering 
Utses att justera: Tordis Torseth 
Datum: 2023-05-15 
Tid: Digitalt via e-post 

 

Underskrifter 
Vid nästa sammanträde i pensionärs- och tillgänglighetsrådet 

 

Ordförande: ___________________________________ 

 

Justerare: ___________________________________ 

 

Sekreterare: ___________________________________ 

 

 
Anslagsbevis 
Protokollet är justerat för Pensionärs- och tillgänglighetsrådets sammanträde  
2023-03-23. Protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens digitala 
anslagstavla. Anslaget ska sättas upp inom två dagar efter justering. 

Anslaget har anslagits på digitala anslagstavlan. Anslaget har tagits bort från digitala 
anslagstavlan. 

Originalprotokollet förvaras på kommunkontoret, Torget 1 i Charlottenberg.  
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Närvarolista 
 

Beslutande 
Anders Gustafsson (KD), ordförande 
Bertil Börjeson (Hela Edas Lista) 
Evy Andersson (S) 
Henry Larsson (PRO) 
Thomas Olsson (PRO) 
Gunnel Knutsson (SPF) 
Inger Jonsson (SRF) 
Tordis Torseth (REUM) + (DHR) 
 
Övriga närvarande 
Katrine Carlsson (V) 
Yvonne Andersson Gran, administratör vård och stöd, sekreterare 
Anna Elmqvist, nämndsekreterare, § 3 
Mats Melin, projektledare samhällsbyggnad, § 4 
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§ 1 Föregående protokoll 

Inget i föregående protokoll kommenteras, läggs till handlingarna. 
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§ 2 Presentation av ledamöter 

Ledamöter och tjänstemän i pensionärs- och tillgänglighetsrådet presenterar sig då det 
är en ny mandatperiod med några nya ledamöter. 
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§ 3 Handikappolitiskt program 

Nämndsekreterare Anna Elmqvist informerar om arbetet med att revidera Eda 
kommuns handikappolitiska program som är från år 2009. Bakgrunden till 
revideringen är ett beslut i kommunfullmäktige efter ett medborgarförslag om att 
kommunen ska arbeta mer aktivt med sitt handikappolitiska program.  

År 2006 antog FN konventionen om rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning. Sverige ratificerade konventionen i december 2008 och den 
trädde i kraft i början av år 2009. Samma år antogs Eda kommuns handikappolitiska 
program som har utgångspunkt i FN:s 22 standardregler med kortsiktiga och 
långsiktiga mål för verksamheten utifrån dessa. 

I november 2017 fattade riksdagen beslut om ett nytt nationellt mål och en ny 
inriktning för genomförandet av funktionshinderspolitiken. Det nationella målet för 
funktionshinderspolitiken är att "med FN:s konvention om rättigheter för personer 
med funktionsnedsättning som utgångspunkt, uppnå jämlikhet i levnadsvillkor och full 
delaktighet för personer med funktionsnedsättning i ett samhälle med mångfald som 
grund." Målet ska bidra till ökad jämställdhet och till att barnrättsperspektivet ska 
beaktas. För att nå det nationella målet ska genomförandet av 
funktionshinderspolitiken inriktas mot fyra områden.  

 Principen om universell utformning  
 Befintliga brister i tillgängligheten  
 Individuella stöd och lösningar för individens självständighet 
 Förebygga och motverka diskriminering  

I Eda kommun görs till att börja med en uppdatering av vad som hänt nationellt med 
bl.a. ändringar av begrepp, förslagsvis används socialstyrelsens. Innan en mer 
omfattande revidering måste en politisk ambitionsnivå anges och ansvariga utses. 
Kommunchef och kommunalråd ska diskutera arbetets fortsatta gång, hur dokumentet 
kan byggas upp och kopplingar till verksamheten. Myndigheten för delaktighet har 
flera stöd och verktyg för arbetet med tillgänglighet och delaktighet. 

Nytt namn på styrdokumentet blir troligen ”Program för funktionshinderspolitiken”. 
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§ 4 Demensboende 

Mats Melin, projektledare, informerar om byggnationen av nytt demensboende i 
kvarteret Violen Charlottenberg. Projektet går bra, ekonomin hålls och etapp 1 ska 
slutbesiktigas 4/5, kommunens bygglovsavdelning får slutbesked undan för undan. 
Etapp 1 består av entré, gemensamhetslokal för trygghetsboende och 8 lägenheter i 
demensboende. I korridor kommer det att bli SPA-bad och aktivitetsrum. I etapp 2 
kommer bl.a. kylrum för avlidna att flyttas till före detta centralköket. 

Från den 4/6 kommer regionen att tillfälligt låna två av lägenheterna i det nya 
demensboendet till vårdcentralens verksamhet, sjukgymnastiken flyttas tillfälligt till 
atletklubbens lokal och tandläkare till Åmotfors. Detta är en lösning för att komma 
vidare med ombyggnationen, det ska målas och läggas klinkers m.m. Vårdcentralens 
väntrum kommer att bli mer långsmalt, fotvården flyttas till den del där det var kök-
restaurang tidigare. Regionen äger vårdcentralens lokaler i entréplan men 
underlokalen (källaren) är kommunens. 

Byggnationerna kommer att fortsätta under år 2024-2025 med etapp 3 och 
kommunfullmäktige tog den 22/3 beslut om att även etapp 4 ska startas. 

Eventuellt kommer nästa sammanträde i pensionärs- och tillgänglighetsrådet att hållas 
i den nya gemensamhetslokalen för trygghetsboendet. 
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§ 5 Information/frågor från 
pensionärsorganisationer 

PRO Köla 
Information lämnas om att Kjell Lund är ny ordförande i PRO Köla och Thomas 
Olsson är vice ordförande. Snickeriverksamheten har nu 17 st produkter som de 
tillverkar och säljer, t.ex. fågelholk, jultomte, blomlådor, amplar, sängbord, matbord, 
golvstående badrumshylla som sätts över toaletten. Västvärmlands LBC har en 
container där snickeriet kostnadsfritt får kasta restmaterial, de har också samarbete 
med Reklamtryck, Svensk trälackering skänker material och Eda Miljöservice ger en 
hyresfri månad/år i lokalen. Snickeriet säljer sina produkter t.ex. vid Köla ladans jul 
och påsk basarer samt loppmarknader, de tar även emot beställningar och kan sälja på 
export. De måste alltid vara två för att få arbeta i snickeriet. Damerna i föreningen har 
syverksamhet och bingo, de önskar dock en större lokal än den de nu har i Folkets Hus 
Charlottenberg, då de är 10-12 personer och det blir trångt. Eventuellt kan det längre 
fram finnas möjlighet att hålla till i trygghetsboendets nybyggda gemensamhetslokal. 
Föreningen har gjort/ska göra resor, Siljan runt och från Charlottenberg till Åbo. 

PRO Järnskog 
Information lämnas om att de är 130 st medlemmar. De utger ett programblad med 
aktiviteter, bl.a. två resor, pubafton 2 gånger/år, gymnastik 2 gånger/vecka, boule, 
symöte, kortspel och bingo 1 gång/månad (10 månader/år). PRO Järnskog ingår i 
Järnskogs Allaktivitetsförening (5 föreningar) och är därmed delägare i Fritidslokalen 
Koppom, de flesta aktiviteterna sker där. 2 miljoner kronor har satsats på renovering 
och lokalen är fin. 

SPF 
Information lämnas om att de spelar boule, bokcirkel 1 gång/månad, snickeri, 
promenader i naturen med tipsfrågor vid fika, bl.a. till Klöftasprecka i Järnskog samt 
en planerad resa till Hornborgasjön. Hemtjänstindex är en sammanvägning av data 
som på olika sätt indikerar kvalitet i hemtjänsten, projektet ägs av SPF Seniorerna och 
genomförs med stöd från Allmänna arvsfonden. Eda kommun deltar inte aktivt i 
hemtjänstindex men de data som används i deras sammanvägning hämtas bl.a. från 
Socialstyrelsens nationella brukar- och enhetsundersökning, Socialstyrelsens 
kommunenkät äldreomsorg och kommunenkät e-hälsa/välfärdsteknik samt Kolada och 
Senior Alert dit kommunen årligen lämnar uppgifter. Fråga om protokollet från möten 
kan skickas ut tidigare till ledamöterna. Protokollet läggs ut på kommunens hemsida 
när det är justerat och skickas ut till ledamöterna tillsammans med kallelse till nästa 
sammanträde. Minnesanteckning från studiebesök i Hammarö och Grums kommer 
även då. 
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§ 6 Information/frågor från 
funktionshindersorganisationer 

SRF 
Information lämnas om att de har haft årsmöte i Brunskog. De kommer att ha 
sommaraktiviteter vid Sandvikengården i Arvika, till hösten planeras en läsecirkel 
samt kurs i användande av iPhone och yoga. 

 
Reumatikerföreningen 
Information lämnas om att det är svårt att rekrytera nya medlemmar. De har 
gemensamma promenader i Charlottenberg, Koppom och Skillingsfors, caféträffar i 
Röda Villan Koppom, paraffinbad, 2 st utflykter och sommaravslutning med mat. 
Planeras utbildning för användande av iPhone och smartphone men det är kö. 
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§ 7 Information/aktuellt i 
socialnämnd/kommunstyrelse/kommunfullmäktige 

Bokslut 2022 
Kommunstyrelsen ska den 5/4 behandla bokslutet för år 2022. Kommunens resultat 
blir 5,5 miljoner kronor mot budgeterade 9 miljoner kronor, men det finns ingen 
återställningsskuld. Socialnämnden visar ett underskott med -13,1 miljoner kronor 
p.g.a. externa placeringar av brukare inom LSS, ökad vårdtyngd inom hemtjänst och 
särskilt boende, sjuklöner och extra sommarersättning för att klara bemanningen under 
semesterperioden. Bildningsnämnden visar ett underskott med -12,4 miljoner kronor 
p.g.a. ökade kostnader för skolskjuts, interkommunala ersättningar och skolstruktur. 
Samhällsbyggnad visar ett överskott med 3,3 miljoner kronor p.g.a. sålda fastigheter 
m.m. 

Eda Bostads AB visar ett överskott med 2 miljoner kronor, Valfjället Skicenter AB ett 
överskott med 80 000 kr och Eda Energi AB redovisar ett nollresultat. 

 
Budget 2023 
Socialnämnden har fått ökad budgetram till drift av 8 lägenheter vid nya 
demensboendet under år 2023. Det nya demensboendet är byggt så att det går att 
skärma av lägenheter vid behov. Socialnämnden har inrättat en ny bemanningscentral 
inom vård och stöd verksamheten för rekrytering av alla korttidsvikarier, men det blev 
ingen ökning av budgetram för att finansiera områdeschef och 
bemanningsadministratörer. 

Bildningsnämnden har fått ökad budgetram för att rätta till kvalitetsbrister, fler 
elevassistenter. 
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§ 8 Övriga frågor 

Inga övriga frågor behandlas vid dagens sammanträde i pensionärs- och 
tillgänglighetsrådet. 
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